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IFE
(IFE = Ishøj Fælleselevråd)

Referat af fælleselevrådsmøde onsdag den 30. marts 2016 på Ishøj Skole. Alle skoler var 
repræsenteret.

1. Skolerunde

Ådalens: Elevrådet har arbejdet med antimobning. Synes, at det er vigtigt, at en 
antimobbeindsats omfatter alle klassetrin. Repræsentanten fortalte, at eleverne ikke deltager i 
skolebestyrelsens møder.

Vejlebro: Elevrådet har arbejdet med antimobning. Ønsker at lave sin egen trivselsundersøgelse, 
som skal gå mere i dybden med mobning for at finde ud af hvor stort problemet er på skolen. 
Elevrepræsentanterne har taget spørgsmålet på i skolebestyrelsen.

Strandgård: Elevrepræsentanterne har orienteret skolebestyrelsen og antmobbeindsatsen.

Gildbro: Ikke noget nyt.

Ishøj: Har holdt 2 elevrådsmøder i dette skoleår og mener, at det er for lidt.

Viben: Har orienteret skolebestyrelsen om antimobbeindsatsen og har arbejdet med det på 2 
elevrådsmøder. Der nedsættes et antimobningsudvalg.

Generelt ønsker IFE, at skolerne har velfungerende og aktive elevråd, som har et godt samarbejde 
med skoleledelse og kontaktlærerne. Vi mener, at IFE også har et ansvar for at få de enkelte elevråd 
til at fungere.

2. Ungebyrådsmødet

Ishøjs Ungebyrådsmøde blev i år afholdt den 15. marts kl. 11.00 til 16.00 i Byrådssalen.  IFE synes, 
at dette årlige arrangement er relevant og ønsker, at det fortsætter. IFE ønsker dog at sige, at vi 
oplevede, at Ungebyrådsmødet var præget af en dårlig tone, hvor det meget handlede om at 
nedgøre hinandens forslag. Det skulle i stedet handle om at være konstruktive over for alle forslag 
og forsøge at forbedre dem. Det kræver sikkert mere tid til at fremlægge og drøfte forslagene. IFE 
vil gerne være med til at planlægge næste Ungebyrådsmøde. Og IFE vil komme med forslag til, 
hvordan arrangementet kan forbedres.

3. Danske Skoleelevers Fælleselevråd.

Danske Skoleelever (DSE) har stillet forslag om oprettelse af et nationalt fælleselevråd, hvor 
medlemmerne skal være formændene i kommunernes fælleselevråd i de elevvenlige kommuner. I 
dag er der 33 elevvenlige kommuner (bl.a. Ishøj Kommune). Første møde om dette forslag er den 
15. april i Randers i forbindelse med DSEs generalforsamling.
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IFE har drøftet forslaget og har besluttet at deltage i oprettelsen. Formand Fatmagül (Viben) 
deltager som Ishøjs repræsentant. Sahra (Ådalens) og Morten (Vejlebro) deltager i 
generalforsamlingen.

4. Eventuelt

IFE mødes igen torsdag den 31. marts kl. 11 – 14 på Strandgårdskolen.

Andre møder:

Mandag den 2. maj på Ådalens.

Onsdag den 18. maj på Vejlebro.

Referent: Peter Jensen.


